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ZAB.0002.9.2023 

Protokół Nr LVIII/23 
z LVIII Sesja Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 28 września 2023 roku  
 

1) Otwarcie obrad LVIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
otworzył LVIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana 
Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu oraz 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są 
transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Każda 
osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną informacją 
zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 16 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
LVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LVIII sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 22 września  2023 r.  wniósł o  zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktów, to jest: 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
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 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 

 
   pismem z dnia 28 września 2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 (tekst 
jednolity);  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity). 

Wnioski zarządu powiatu oraz uzasadnienia faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3).    
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
są radni zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
8  zmienionego porządku obrad LVIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2023 – 2040 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 16  
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 9 
zmienionego porządku obrad LVIII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 10 w brzmieniu: 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
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Za – 17 
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 11 w brzmieniu: 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 12 w brzmieniu: 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 13 w brzmieniu: 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 14 w brzmieniu: 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
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Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 15 w brzmieniu: 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Wstrzymało się – 0 
Przeciw – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał  - czy któryś z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad LVIII sesji?  
Radni nie złożyli wniosków. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma innych 
zmian, to poinformował, że porządek obrad uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu 
sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 17 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
4) Przyjęcie protokołu nr LVII/23 z dnia 30 sierpnia 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LVII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr LVII/23 z dnia 30 sierpnia 2023 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

31 sierpnia 2023 r. do 13 września 2023 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 września 2023 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady i zapytał radnych czy są uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?   Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
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Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 31 
sierpnia 2023 r. do 13 września 2023 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 
września 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.   
 
6) Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2022 na terenie Powiatu 

Włocławskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne: 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przepis art. 250 ust. 10 ustawy Prawo Wodne 
zobligował kierowników nadzoru wodnego do przedstawienia rocznego sprawozdania 
z działań podejmowanych przez nadzór w roku 2022.  
W poszczególnych podpunktach rada będzie rozpatrywała działania podejmowane przez 
nadzory wodne na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Grzegorza Śledzińskiego – przedstawiciela Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad poszczególnymi 
sprawozdaniami.  
Pan Grzegorz Śledziński powiedział, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Powiatu we Włocławku odbyła posiedzenie w dniu 20 września 2023 roku, na którym 
przyjęła sprowadzania z działań podejmowanych przez nadzór wodny w Aleksandrowie 
kujawskim, Gostyninie, Inowrocławiu, Kole, Kutnie, we Włocławku. 
 

a) Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2022. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na terenie Powiatu Włocławskiego 
w roku 2022. 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2022 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 

b) Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2022. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Gostyninie na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022. 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2022 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
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c) Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu 

na obszarze powiatu włocławskiego na rok 2022. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie słyszy, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze 
powiatu włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

d) Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na 
obszarze powiatu włocławskiego za rok 2022. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Kole na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2022 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

e) Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na 
obszarze powiatu włocławskiego za 2022 rok. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Kutnie na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu 
włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

f) Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na 
obszarze powiatu włocławskiego za rok 2022. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny we Włocławku na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2022. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 września 2023 roku 
przyjęła Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2022 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 



 7

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej 
Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 2035. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawiony Plan jest dokumentem, który zawiera 
informacje dotyczące mobilności i logistyki, urbanistyki i środowiska na terenie Obszaru 
Funkcjonalnego Włocławka, do którego należy powiat włocławski.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego – Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.   
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju powiedział, 
że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 21 września br. analizowała 
projekt uchwały dotyczący Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego 
Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 2035. Komisja jednogłośnie, czterema głosami „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że komisja wypowiedziała się jednogłośnie w sprawie 
projektu uchwały. 5-6 lat, 7 lat do I etapu tych wdrożeń i 11 do drugiego, to nie jest dużo. 
Radny być może nie ma wiedzy, doświadczenia, jeśli chodzi o bezpośrednie kwestie, które są 
w projekcie i w szerokim, obszernym załączniku do projektu uchwały. Radny widzi  pewne 
analogie i pewne nawet pojęcia, które są zbieżne, jeśli chodzi o zielony ład, zrównoważony 
rozwój w rolnictwie. Są tutaj przedstawiciele, którzy na temat rolnictwa są reprezentantami 
pewnych gremiów i zajmują się tym. I to akurat w pewnych kwestiach nakłada się z tym, 
z czym obecnie, nad czym obecnie w tej chwili debatuje się. Na przykład, jeśli chodzi 
o rolnictwo, to kładzie nasze rolnictwo ugorowanie, zazielenianie, nie cięcie pewnych 
akwenów łąk i użytków zielonych, to w kraju jest kilkaset tysięcy ugorów przez ten sam fakt. 
Radny nie wie czy ludzie o tym wiedzą, to też jest w ramach tego programu, tylko dotyczące 
rolnictwa i powiatu. Jeśli jakoś podświadomie radny wyczuwa, że podobne kwestie bardzo 
negatywne dotkną tu sprawy, o których w tej chwili będzie się dyskutować. Żeromski 
w Przedwiośniu, bohater Cezary Baryka też miał wizje szklanych domów. Okazuje się, że te 
szklane domy nigdy nie powstały, a Żeromski jako lewicujący, a nie komunista, nigdy 
nagrody Nobla nie odebrał tylko Reymont odebrał.  Obserwując na przykład to, co się dzieje 
w rolnictwie, przez ten  właśnie ład i te inne kwestie, to gospodarstwa, które mają 100 ha, są 
już małe, nie ma opłacalności, plony pszenicy, która dotychczas 7, 6 ton, wystarczały na 
rentowność, dzisiaj trzeba 8 – 10 ton i nie ma rentowności. Są inne okoliczności, o których 
radny  nie będzie wspominał, bo to za długo by trwało, można by długi wywód toczyć. 
W projekcie jest 500 metrów od przystanku autobusowego, żeby były mieszkania, kilometr 
od kolejowego, powstanie nowych domów, poza miastem, będzie się odstręczać, utrudniać 
prawo, żeby nie powstały, bo to będzie zakłócać krajobraz. Jeśli chodzi o kolej, to był taki 
przedstawiciel z rejonu Izbicy Kuj., który chciał zakładać już dwadzieścia parę lat temu kolej, 
ale jakoś, jeśli chodzi o kwestie wyborcze i poparcia na dobre mu nie wyszło. Nazwiska radny 
nie będzie tu wspominał.  Powinno się na to zwrócić uwagę. Na przykład są takie kwestie, że 
centrum miasta, niedostępne dla wszelkich pojazdów, na obrzeżach jakiejś buforowe parkingi, 
czyli ludzie, żeby dostać się do centrum, to będą mieli pewne problemy, przesiadki itd. 
Wiadomo, że powiat jest rozległy, łatwo jest z uzyskaniem pracy. I teraz, jeśli za kilka lat to 
wejdzie, powstaje pytanie - czy będzie po woli wchodzić?  Ludzie, którzy jadą do pracy, 
wracają z pracy, czynią zakupy w drodze powrotnej, odbierają dzieci czy ze szkoły, czy 
z przedszkola, będą mieli problemy, będą inaczej musieli swój cały dzień ustawić, pewne 
nawyki zmienić. Radny przytoczył cytat z załącznika: „nie każdego stać na samochód, ale 
każdy może podróżować pieszo lub rowerem”. Taka przesiadka, zwłaszcza biorąc pod uwagę, 
że ma się pół na pół miesiące do podróżowania motorem, rowerem, pół nie, może być 
kłopotliwa. Proponuje się wprowadzić na przykład, zmniejszenie miejsc postojowych, 
o których radny wspomniał. Wzrost cen paliw i kosztów zakupu samochodu, opłaty i podatki 
od pojazdów spalinowych. Jeśli taki człowiek, w wieku radnego, na koniec swojej 
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działalności, będzie miał jakiś samochód, z którego będzie rzadko już korzystał, bo nie będzie 
już pracował jako emeryt, będzie się mało przemieszczał, to mimo że nie będzie tego 
środowiska w istotny sposób zatruwał, będzie płacił haracze za to, że jest posiadaczem tych 
samochodów. Odnośnie kwestii rolnictwa, - to Pan Wierzowiecki, Pan Ambrożewicz działają 
nie tylko na obrzeżach, ale w rolnictwie.  Były pan przewodniczący, wicestarosta, obecny 
burmistrz Lubrańca, który powiedział na jednym z ostatnich spotkań, że świni już nie ma na 
wsi, może to jest i śmieszne, ale przecież nie ma już krów, nie ma świni na wsi, nie ma prawie 
już drobiu na wsi. Jeśli ktoś chce kupić podobno zdrowsze mięso drobiowe, podobno, już nie 
może na targu kupić, tylko bezpośrednio od producenta i musi jakoś to przewieść. Radny nie 
wie czy zgodnie z prawem, czy nie, pewno nie. Pewnych rzeczy się nie odwróci.  Radny 
stwierdził, że za tym nie będzie głosował.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że taki sam plan ustalało się 8 lat temu, 16 lat temu.   
Był pan w Urzędzie Miasta, wysokiej rangi, który twierdził, że tu gdzie teraz jest tzw. „dziki 
postój”, miały być piętrowe parkingi. Ten pan funkcji już nie pełni. Radny takich parkingów 
też nie dożyje. Radny rozumie wszystko, trzeba brać pieniądze, jakiś program musi być 
opracowany. Jest pan, który chyba jeszcze pracuje, który stwierdził, że Włocławek to piękna 
sprawa i będzie skocznia narciarska we Włocławku za Wisłą.  Jak mu zadano pytanie - czy 
pan w to wierzy, co pan mówi? Odpowiedź brzmiała - jest pan człowiekiem małej wiary. 
Skoczni nie będzie, może pan Dalmann, dożyje, że ta skocznia będzie. Ale kwestia jest taka, 
że może to nie raz humorystycznie i śmiesznie wygląda. 30-60-90 i to był standardowy 
program dla naszego tutaj regionu i województwa. To chodziło o to, że 30 minut dojechać do 
Włocławka, 60 do Torunia a 90 do Bydgoszczy, do pracy. Radny nie wie czy ktokolwiek tu 
z powiatu z tego programu skorzystał, ale program był piękny i wspaniały, a doszło do tego, 
żeby wszystkie pociągi zatrzymali. Gdyby nie  interwencja rady, mieszkańców powiatu, to 
prawdopodobnie byłyby wszystkie lokalne pociągi na odcinku w kierunku Łodzi zatrzymane.  
Teraz kursują i funkcjonują. Żeby też była pełna jasność, radny głosował „za”. Radny 
zagłosuje „za”.  Będą wybory do europarlamentu i radny ma nadzieję, że ludzie się otrząsną 
i takich pomysłów nie będą wymyślać. Radny zwrócił się do pana starosty czy powiat 
przekazywał jakieś środki czy miasto Włocławek? Opracowanie wykonała firma z Warszawy.  
W tym programie jest zapis, że za wzór stawia się  Karlowe Wary w Czechach itd. Może i tak 
powinno być, ale to nie w tym etapie. Może w XXI wieku. Radny zaproponował, aby brać 
pieniądze garściami, bo z tego coś tam uszczknie się.  Radny wyraził nadzieję, że coś z tego 
będzie. Program 30-60-90 poszło w zapomnienie, skoczni narciarskiej nie ma i zapewne nie 
będzie. Te rzeczy, które są nierealne nie będzie. Trzeba się dostosować, bo gdzieś komuś, 
jakieś materiały i dokumenty są potrzebne.  
Starosta Włocławski powiedział, że z wypowiedziami przedmówców zgadza się. Jest 
wymóg przyjęcia takiego programu, jeżeli chodzi o tę część realizacji RPO Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego dotyczącej zielonego ładu, elektromomilności.   Starosta uważa, że 
mniej to dotyczy terenu powiatu. Jest formalny wymóg przyjęcia takiego dokumentu 
w ramach wspólnej strategii Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego. Przyjmuje to rada 
powiatu, będą przyjmować wszystkie gminy, które są na tym obszarze. Należy mieć nadzieję, 
że przynajmniej w ramach tego programu uda którąś ścieżkę wybudować. Co do centrum 
miast, to też starosta zgadza się z przedmówcami, aczkolwiek te plany dość szybko się 
zmieniają. Na sugestie radnych, aby przejąć teren i wybudować parking koło Starostwa, 
przedstawiciele miasta (nie prezydent) stwierdzili, że w nowoczesnym funkcjonowaniu miast, 
parkingów w centrach się nie buduje. Starosta na pytanie – jak będzie dojeżdżał do pracy   
miasta, to padła odpowiedź, że ma wysiąść na Nowej Wsi, wsiąść do autobusu i przyjechać 
do centrum. Te koncepcje szybko się zmieniają, miał być piętrowy parking, będą bloki, bo 
parkingów w centrum ma nie być.  Starosta nie chce się na ten temat wypowiadać, wie jakie 
zapisy w tym programie są.  Patrząc przez pryzmat powiatu włocławskiego, mniej to dotyczy, 
jest jeszcze daleko i to chyba dobrze do wprowadzania elektromomilności na terenie powiatu 
włocławskiego.  
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Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że zgadza się z wszystkimi przedmówcami. Wiele 
takich programów z różnych dziedzin przyjmuje się, tworzą je, przeważę albo firma, albo 
osoby, które muszą wypełnić jakiś dokument, co ileś lat itd. Szkoda, że w całej Polsce nie ma 
oddolnych pomysłów, gdzie zaplanuje się rozwój swojego obszaru, rejonu, chociażby łącznie 
powiatu włocławskiego i lipnowskiego, plus Włocławek, coś takiego, co prawie, że 90% jest 
niezmienne, zaplanowane, niezależnie od władzy, która przychodzi po różnych wyborach, 
realizuje ten program, bo on jest słuszny, on jest jakieś prorozwojowy itd. Nie ma takich. 
Tworzy się dokument, do niczego nieprzydatny. Radny powiedział, że w 1980 r. pracował 
w Czernikowie i wówczas geodeci wytyczali teren pod tamę na wysokości Ciechocinka, 
Nieszawy. Minęło 43 lata i jest się w punkcie wyjścia. Tu przynajmniej jest ten plus, że idea 
pozostała. Często tworzy się takie dokumenty, które, tylko po to, żeby przegłosować 
i  przyjąć itd. Radny stwierdził, że marzy mu się, żeby oddolnie kiedyś, jakaś ekipa osób 
widzących przyszłość, opracowała, postanowiła i stworzyła taki dokument, na którym 
pokolenia by się opierały, tak jak to było to przed wojną, gdzie powstawały miasta czy 
fabryki szybciej niż u nas w tym czasie przystanki autobusowe. 
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że słuchając tej dyskusji nasuwa się taka bardzo 
pozytywna myśl, że to, co będzie tu zrobione, to zależy właśnie od samorządowców, od  
radnych czy powiatowych, czy gminnych, czy miejskich. Radna ma taki genialny pomysł, że 
tak jak zaszczepiła panu staroście zbudowanie powiatowego centrum  medycznego, tak teraz 
siłą perswazji zaszczepia panu staroście pomysł przeforsowania budowy tamy na Wiśle. Jest 
osobą młodą, sprawną i dążącą do celu, skuteczną i żeby w kolektywie z miastem, z innymi 
powiatami, żeby przeforsować budowę tej tamy. I taką radna ma genialną myśl, żeby pan 
starosta się tym zajął, bo liczy na to, żeby był skuteczny.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że pamięta te czasy już swoim życiu różne i ma 
jeszcze w domu plan i projekt, gdzie obok gospodarstwa przechodzić miała kolejka 
wąskotorowa, miała rozwiązać problem komunikacyjny, miała tutaj iść od Włocławka  
w kierunku dworca, wtedy to się nazywał jeszcze Chodecz - dworzec. Projekt jest, pieniądze 
wydane, cały sztab ekspertów na tym długo myślał, projektował i okazało się, że wydano 
pieniądze i spaliło to na panewce. Radni mają rację, że część tych planów to są plany na wizji, 
za które biorą ludzie olbrzymie pieniądze i teraz nie wiadomo, czy płakać z tego tytułu, że 
one się nie realizują, czy też się smucić. Jeżeli są pieniądze wydane to powinno to być 
zrealizowane, a jeżeli będą zrealizowane, to biada mieszkańcom, bo rzeczywiście będzie się 
jeździć, np. radny z Kruszyna pewnie musiałby dojeżdżać do pracy, czego sobie nie 
wyobraża. Wszystko zależy od powiatu, ale zależy również od samorządów, bo w gminach 
jest brak planów zagospodarowania przestrzennego. To powoduje, że w tej chwili każdy 
może robić właściwie co chce, zależy od interpretacji albo urzędnika, albo innych osób 
decyzyjnych. A chodzi radnemu o taki fakt, że istnieją gospodarstwa, które prowadzą kiszoną 
produkcję, kupuje ktoś działkę, bo ma takie prawo, buduje dom i zaczyna się od razu problem 
i skargi, że przepraszam, ja pobudowałem tutaj dom mieszkalny, mam piękną działkę, a pan 
tutaj prowadzi hodowle i mi to śmierdzi i przeszkadza. Jeżeli byłby opracowany plan 
zagospodarowania przestrzennego i byłyby tam wskazane tereny, w których taka produkcja 
ma się odbywać i jeżeli ktoś by kupił taką działkę, to nie byłoby problemu. A teraz z racji 
tego, że te wszystkie projekty budowlane trafiają do podpisu do wicestarosty, to widzi, jak 
w niektórych sprawach są olbrzymie problemy, gdzie część mieszkańców chce inwestować 
i powiększać swoje gospodarstwo, a druga część, która tam mieszka albo która kupiła działki, 
dąży do tego, żeby tej produkcji nie było. To jest problem, który równie należałby przy 
opracowaniu takich pomysłów na życie i na funkcjonowanie  brać pod uwagę, żeby to było 
wszystko jasne i pewne. Może parkingów nie powinno być, może nie powinno się prowadzić 
żadnej produkcji, że towary można kupić na Ukrainie, która rozregulowała rynek rolniczy 
w Polsce, może sprowadzić z Brazylii czy Argentyny a może się okazać, że nie będzie się do 
niczego potrzebnym. To nie jest radnego akurat może wniosek do zmiany tego planu 
przyjętego, ale jak gdyby przemyślenie,  że są jeszcze aspekty w życiu, które zależą od nas 
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i można na to zwrócić uwagę, żeby wszyscy widzieli, jak ma się dalej funkcjonować, żeby 
wszyscy mieszkańcy mieli jasność w tym temacie, a tak to nie wiedzą. Jest pobudowany  
wiatrak, a potem ktoś na siłę chce pobudować budynek mieszkalny i się okazuje, że jest 
sprzeczność interesów. Radny zna taki przykład, że na cmentarzu ktoś próbował wyrazić  
zgodę na pobudowanie budynków mieszkalnych. Z racji tego, że czas leczy rany zapomina się 
o pewnych sprawach, natomiast tego nie powinno się zapomnieć. Brak dokumentów, 
z których to wynika bezpośrednio, powodują takie sytuacje, że są potem rzeczywiście 
problemy, które wynikają od urzędników.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni są przedstawicielami społeczeństwa. Wyborcy na 
pewno mieli do radnego za złe, żeby głosował za tym projektem, ponieważ społeczeństwo się 
będzie starzało i dojazdy np. do urzędów nie będą łagodne, czyli nie będą mogli ewentualnie 
później dojeżdżać samochodami. W przypadku osób niepełnosprawnych, nie wiadomo, jakie  
byłoby rozwiązanie, żeby się ktoś miał przesiadał na linie miejskie, np. elektryczne. Powinno 
się dbać o zdrowe powietrze, o zieleń, żeby zdrowo oddychać. Sama Polska, sama Europa, 
w świecie to jest   kropla w morzu. Przedstawiciele rządowi powinni się dogadać na wyższym 
szczeblu, żeby wszystkie państwa na kuli ziemskiej podejmowały takie inicjatywy. W tej 
chwili, jeżeli sami podejmowaliby takie inicjatywy przeciwko wyborcom, to wydaje się, że 
mieliby pretensje.  Przewodniczący Rady będzie głosował przeciw. 
Starosta Włocławski stwierdził, że w pełni zgadzając się z wystąpieniami przedmówców, 
wszyscy pewnie w jednym kierunku myślą i chyba dobrze, bo o to w tym chodzi. Należy 
mieć świadomość, że nieprzyjęcie tego planu, także ogranicza możliwości o aplikowaniu 
o inne środki zewnętrze, na przykład na ścieżki rowerowe w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego. Starosta poinformował, że powiat 
włocławski w związków z opracowaniem tego planu nie poniósł żadnych kosztów, było 
opracowane przez miasto Włocławek ze środków zewnętrznych, za dość znaczną kwotę. 
Starosta wyczulił, że ten dokument jest niezbędny do aplikowania o inne środki. Może ta 
elektromobilność nie dotyczy powiatu, ale na ścieżkach rowerowych przy drogach 
powiatowych, czy gminnych już każdemu zależy, a w nowej perspektywie na lata 2021- 
2027, znaczące środki w Regionalnym Programie Operacyjnym Województwa Kujawsko-
Pomorskiego na te cele są. Natomiast starosta nie dyskutuje z twierdzeniami radnych, bo się 
z nimi zgadza na temat pewnych zapisów, które w tym programie się znajdują. 
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że będzie głosowała „za”, dlatego że te argumenty, 
które przedstawił pan starosta przekonują radną i myśli, że takie tam szczegóły, które tutaj 
pan Jaskulski przedstawił, to chyba nie będą realne, bo przecież jeszcze dużo ludzi nad tym 
będzie myślało, a zamykać sobie drogę do środków, to chyba nie jest właściwe. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że plany są po to, żeby wyznaczać, żeby mieć 
jakąś ideę, jakiś tam kierunek, a życie wiele razy te plany zmienia, a czasami weryfikuje. Ten 
plan, według radnego, to jest taka wizja, osoby projektującej, czy pójdzie się w tym kierunku, 
czy rzeczywiście będzie się to realizować, to pokaże życie. Niby takie wspaniałe auta 
elektryczne, a okazuje się, że koszty związane z produkcją tego auta, czy też pozyskaniem tej 
energii, nie są już takie proekologiczne. Cywilizacja zweryfikuje plany i dlatego radny  
uważa, że ten plan należy przyjąć, a potem jest  się po to, aby na bieżąco z wyprzedzeniem 
i z takim konkretnym działaniem podejmować słuszne decyzję, zarówno dla nas, jak i dla 
społeczeństwa.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 
2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 15 
Wstrzymało się – 2  



 11

Przeciw – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej 
Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 2035 stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 września 2023 r. w sprawie przyjęcia Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego Kujawy 
2035 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego. W dniu dzisiejszych obrad 
otrzymaliście Państwo autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 września br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2040. Komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian zawartych 
w autopoprawce w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w budżecie powiatu.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że przedstawi zmiany 
w budżecie zawarte w autopoprawce. W związku z decyzjami wojewody kujawsko-
pomorskiego, jak i pismami ministra finansów i wniosków jednostek, przygotowano zmiany 
do budżetu bieżącego roku. Na podstawie decyzji wojewody kujawsko-pomorskiego został 
zwiększony plan dotacji celowej na dofinansowanie działalności bieżącej w domu pomocy 
społecznej o kwotę 1 247 400 zł, z przeznaczeniem na wypłatę dodatków do wynagrodzeń 
pracowników domu w pomocy społecznej, od miesiąca kwietnia do miesiąca grudnia, na 
jeden etap, jest kwota 600 zł brutto brutto, to znaczy w z pochodnymi pracodawcy. Średnio 
wynagrodzenie to będzie nagroda albo dodatek specjalny netto to jest ok. 330 zł dla 
pracownika, średnio, bo to jest zależne od tego czy ktoś opłaca składki na PPK, czy ktoś 
połaci na Fundusz Pracy. W związku z tym, że to dotyczy 9 miesięcy, więc na jeden etap 
średnio to będzie ok. 2 970 zł za ten okres. W związku z powyższym w Domu Pomocy 
Społecznej w Wilkowiczkach zwiększa się plan wydatków o kwotę 318 518,72 zł, w Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu  o kwotę 300 570 zł, Dom Pomocy Społecznej w Kurowie  
o kwotę 213 000 zł, w Domu Pomocy Społecznej w Rzeżewie o 130 500 zł i w Domu 
Pomocy Społecznej w Izbicy Kuj. o kwotę  214 800 zł.  Ponadto, w związku z zamieszczoną 
listą zadań o naborze z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, dotyczących bezpieczeństwa 
pieszych, zwiększający poziom dofinansowania z 50% do 80%, zwiększa się o kwotę 281 664 
zł na zadaniach dotyczących budowy przejść dla pieszych. W  planie są 4 zadania. To dotyczy 
budowy przejść na drogach Żydowo - Zgłowiączka - Wiktorowo- w miejscowości 
Zgłowiączka, Siutkowo – Mikanowo w miejscowości Lubanie, Kowal ulica Kołłątaja, Pustki 
Choceńskie – Wilkowice w miejscowości w Wilkowice. Po tej zmianie dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na tych 4 zadaniach zwiększy się do kwoty 846 370 
zł. W związku z tym ze środków własnych będzie kwota w planie na te zadania 287 962 zł, po 
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urealnieniu łącznie koszt tych 4 zadań to 1 134 332 zł. Ponadto w związku z otrzymaną 
wstępną promesą na dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład Program 
Inwestycji Strategicznych na zadanie Przebudowa drogi powiatowej Jaranowo – Brześć Kuj.  
dokonuje się zwiększenia planu wydatków w bieżącym roku o kwotę 81 633 zł, po stronie 
środku własnych w celu umożliwienia przeprowadzenia procedury przetargowej i wypłaty 2% 
zaliczki, zgodnie z założeniami do regulaminu projektu programu Polski Ład. Zadanie 
zostanie wprowadzone do wieloletniej prognozy finansowej na 2024 rok z dofinansowaniem 
zgodnie ze wstępną promesą wysokości 4 mln zł. Następne zadanie, na które złożyło się  
wniosek o dofinansowanie z Rządowego Programu Polski Ład Program Inwestycji 
Strategicznych, to rozbudowa drogi powiatowej Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie etap IV.  
Na bieżący rok należy zwiększyć plan wydatków na to zadanie o kwotę 526 316 zł na 5% 
zaliczki na to zadanie. Takie są określone zasady w tych założeniach do Polskiego Ładu. 
Zadanie również zostaje wprowadzone do wieloletniej prognozy finansowej z realizacją na 
rok przyszły z dofinansowaniem według złożonego wniosków w kwocie 10 mln zł 
z Polskiego Ładu Program Inwestycji Strategicznych. Kolejne zadanie, które wprowadza się 
do wieloletniej prognozy finansowej na rok przyszły to zadanie pod nazwą Rozbudowa drogi 
powiatowej Czerniewiczki - Ossówek, odcinek 2,2 km. Zadanie zostało umieszczone na liście 
zadań, rekomendowanych do dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
w kwocie 2 784 608 zł. Po stronie środków własnych na rok przyszły wprowadza się kwotę 
5 204 576 zł. Dokumentacja na to zadanie została przygotowana w 2021 roku. W związku 
z kolejną kradzieżą 10 lamp oświetlających drogę w ciągu drogi Modlibórz – Kłóbka - 
Chodecz w miejscowości Chodeczek, zwiększa się plan wydatków w Powiatowym Zarządzie 
Dróg na naprawę uszkodzonych linii oświetlenia o kwotę 79 950 zł. Oczywiście ta szkoda, 
jak i poprzednia, została zgłoszona do ubezpieczyciela. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 
75 000 zł na zadanie remontowe na naprawę drogi wewnętrznej na działce przy siedzibie 
PZD. W Starostwie Powiatowym, w związku z zakończeniem zadań inwestycyjnych, jak 
modernizacja energetyczna Powiatowego Urzędu Pracy (zadanie to było prowadzone 
dwuetapowo) powstały oszczędności po przetargach i zdejmuje się kwotę 6 363 zł, uwalnia 
się ją do budżetu. Wartość całego zadania, jeżeli chodzi o wymianę energetyczną, to jest 
462 807 zł. Natomiast na zadaniu budowa Powiatowego Centrum Zdrowia, które się 
zakończyło, było prowadzone od 2019 roku, uwalnia się środki do budżetu 415 658, 94 zł, 
w związku z ostateczną aktualizacją wniosku o dofinansowanie zadania, oszczędnościami 
z postępowań przetargowych. Cała wartość zadania to kwota  62 271 403,06 zł. W ramach 
tego zadania powstał budynek PCZ, został wyposażony w meble i wyposażenie medyczne 
w poszczególnych gabinetach. Ponadto zwiększa się plan finansowy po stronie wydatkowej 
na zadanie zimowe utrzymanie dróg na porozumienia z gminami. Zwiększa się autopoprawką 
ten plan o 25 502 zł, jest to kwota w bieżącym roku na listopad - grudzień. Zabezpieczona 
będzie kwota 284 921 zł, natomiast na całe zadanie dotyczącej zimowego utrzymanie dróg -  
2023/2024 przewiduje się wartość 712 303,20 zł na porozumienia z jednostkami samorządu. 
Ponadto ze zwolnionych środków, po przenalizowaniu w rozdziałach według klasyfikacji 
budżetowej, środki na paragrafach wynagrodzeń i pochodnych, można uwolnić kwotę 
250 000 zł. Natomiast w związku z prowadzonym zadaniem inwestycyjnym, na parterze 
budynku Starostwa Powiatowego, gdzie się mieści Wydział Komunikacji, niezbędne będzie 
zapewnienie po zakończeniu tego zadania, zakup wyposażenia – meble, niezbędne będzie 
zabezpieczenie środków na podstawie projektu dokumentacji. Według tej dokumentacji to jest 
kwota 350 000 zł. Taka jest oszacowana wartość z dokumentacji. Zobaczy się co będzie po 
otrzymaniu oferty. Ponadto dokonuje się zmiany nazwy zadań inwestycyjnych. Chodzi o te 
zadania dotyczące budowy boisk wielofunkcyjnych w Chodczu i w Lubrańcu - Marysinie. Są 
to te dwa zadania, które są dofinansowywane z Ministerstwa Sportu i Turystyki. To jest  
program Olympia. Nazwy tych zadań zostały ujednolicone zgodnie z umowami 
o dofinansowanie z ministerstwa. W związku z tym, zarówno i w bieżącym roku, bo tu były 
środki przeznaczone na dokumentację i w roku przyszłym, gdzie są środki zaplanowane na 
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realizację z tym dofinansowaniem z ministerstwa. Z uwagi na ujednolicenie tych nazw 
określonych w umowach dokonuje się zmiany nazw zadań. Zadania będą pod nazwą budowa 
nowego boiska wielofunkcyjnego o wymiarach pola gry 20 m na 40 m wraz z zadaszeniem, 
o stałej konstrukcji, zarówno w Chodczu, jak i drugie zadanie w Lubrańcu – Marysinie.  
Kwoty w planie tego roku i wieloletnich prognozach finansowych na nowe zadania 
utworzone po tych zmianach nie ulegają zmianie. Ostatnia zmiana dotyczy wprowadzenia do 
budżetu w planie starostwa po wydatkach kwoty 50 000 zł na nowo utworzone zadanie pod 
nazwą Renowacja budynku Starostwa Powiatowego we Wrocławku na ul. Cyganka 28 etap 
drugi. Jest już takie zadanie z pierwszego naboru. Otrzymano na to zadanie 1 mln zł i z tych 
środków też są roboty na parterze budynku w Wydziale Komunikacji, ale również złożono  
wniosek w drugim naborze z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, tak zwana edycja 
druga na kwotę 400 000 zł na zadanie inwestycyjne Renowacja Budynku Starostwa etap 
drugi. To dofinansowanie zostało uzyskane. W związku z tym niezbędne jest wprowadzenie 
tego zadania do planu i przeznaczenie 50 000 zł na opracowanie kompletnej dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. W ramach tego zadania planuje się przeprowadzenie prac 
budowlanych i dostosowanie pierwszego piętra budynku starostwa do potrzeb interesantów. 
Na tym piętrze znajduje się punkt obsługi interesantów, Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
i pozostałe wydziały Starostwa Powiatowego.  
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby pan starosta powiedział trochę więcej na temat dróg.  
Następnie poruszył kwestię działu ochrona zdrowia, gdzie jest  zmniejszenie kwoty o 479 000 
zł.  
Starosta Włocławski poinformował, że jest to porządkowanie kwoty po zakończonej 
inwestycji Powiatowe Centrum Zdrowia w związku z tym, że pojawiły się pewne 
oszczędności, szczególnie, że sprzęt medyczny był tańszy, niż zakładało się ze względu na 
kurs dolara. Zakładało się jakieś rezerwy, jeżeli pojawiły się jakieś potrzeby wykonania prac 
na zakończeniu. Takie potrzeby się nie pojawiły, dlatego powstały oszczędności i one są 
zagospodarowane na inne cele. Ta inwestycja została zakończona, odebrana. Obecnie są 
starania, aby odzyskać wszystkie środki z dofinansowania przekazanego przez marszałka. 
Idzie to zgodnie z harmonogramem, zgodnie z planem. Trochę wyższa kwota była 
zaplanowana i jest na co ją wydać.  Wprowadza się kolejne zadania drogowe w kilku z nich, 
mimo że główne płatności będą w roku 2024 w związku z zasadami funduszy 
inwestycyjnych. W roku 2023 trzeba będzie zapłacić zaliczki. Jeżeli chodzi o nowe zadania, 
tj. do 80% zwiększyło się dofinansowanie na 4 przejścia dla pieszych, ok. 1 100 000 zł. 
Przejście w Zgłowiączce, Mikanowie,  Wilkowicach i mieście Kowal. W ostatnich dniach 
ukazała się lista rankingowa, dlatego też tej zmiany można było dokonać. Jutro podpisuje się  
umowy z 4 wykonawcami, piąte przejście, także współfinansowane z oszczędności, z rezerwy 
subwencji ogólnej, tych środków, które pozyskało się na most w Borzymowicach, przeznacza 
się na przejście w Baruchowie.  Długo trzeba było czekać na te listy, ale najważniejsze, że te 
środki zewnętrzne już są, że jest się po przetargu i w najbliższym czasie te zadania zrealizuje 
się. Jeżeli chodzi o nowe przedsięwzięcia,  to otrzymało się 4 mln zł na ulicę Mickiewicza 
w Brześciu Kujawskim. Takie zadanie dzisiaj wprowadza się i niebawem będzie się ogłaszać 
przetarg. Tam jest 2% wkładu własnego, natomiast jaka będzie cena oferty, to się okaże.  
Droga Czerniewiczki – Ossówek od początku tego roku znajdowała się na liście rezerwowej 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość inwestycji ok. 8 mln zł. Chciało się uzyskać 
50% dofinansowania. Na tę chwilę na liście rankingowej dofinansowanie wysokości 2,8 mln 
zł, natomiast żeby to dofinansowanie pozyskać do końca listopada, należy podpisać umowę 
z wykonawcą, aby go nie stracić i inwestycję można realizować w przyszłym roku. Dlatego 
też podejmuje się próbę wpisania tego zadania, ogłoszenia przetargów. Zobaczy się jaka 
będzie kwota i wtedy podejmie się ostateczną decyzję, co do realizacji tego zadania, zarówno 
jeśli chodzi o jego całkowitą wartość, jak i kwotę dofinansowania. Jeżeli chodzi o kwotę 
dofinansowania, to ona może się zwiększyć. Sprawa rozgrywa się o decyzję sąsiadów, tj. 
miasta Włocławek, gdzie na liście podstawowej mają zaplanowane 2 mln zł na przebudowę 
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obiektu mostowego. Ten most ma kosztować kosztorysowo ok. 30 mln zł. Czy miasto 
zdecyduje się na ogłoszenie przetargu i realizację tego zadania, czy te środki wrócą do 
budżetu i automatycznie przeszłyby do powiatu – to starosta nie czuje się kompetentny, żeby 
się wypowiadać. Należy czekać na rozwój wydarzeń i pewnie jeszcze inne też oszczędności 
mogą pojawić się, że to dofinansowanie zostanie zwiększone. Może cena ofertowa będzie 
niższa, choć trudno w ostatnim czasie w to uwierzyć. Prowadzone są także zadanie w zakresie 
drogi Lubomin – Izbica Kuj., natomiast tutaj jeszcze nie ma rozstrzygnięcia Rządowego 
Programu Inwestycji Strategicznych. Wnioskuje się o 10 mln zł, maksymalną kwotę, o którą 
w tym naborze można było wnioskować na tą ważną inwestycję. Pan starosta liczy, że ona 
pozytywnie zostanie rozpatrzona. Dlatego tak spieszono się z wpisywaniem tej inwestycji. 
Starosta wychodzi z założenia, że w najbliższym czasie z różnych źródeł samorządy 
pozyskają spore środki zewnętrzne, tych przetargów będzie dużo i starosta ma nadzieję, że ci, 
którzy te przetargi ogłoszą wcześniej będą mogli liczyć na korzystniejsze ceny. Wszystko 
wskazuje na to, że w kwietniu będą w samorządach wybory, także pewnie tych przetargów 
będzie sporo. Jest drugi wniosek złożony na remont drogi w Osieczu i w gminie Lubraniec. 
Czeka się na jego rozpatrzenie do 2 mln zł. Na dniach rozstrzygnięty zostanie konkurs 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Jako priorytet są złożone 3 odcinki dróg w jednym 
wniosku, tak można było łączyć ulice w Lubieniu Kujawskim, ulice w Choczczu 
i kilometrowy odcinek drogi z chodnikiem w miejscowości Więsławice. Czeka się na 
rozstrzygnięcie, ma być zwiększone dofinansowanie, większe niż 50%. Też te zadania będą  
wprowadzane, bo po jednym wniosku wszystkie samorządy powiatowe mają otrzymać 
obligatoryjnie. Te środki do powiatu trafią, pytanie tylko kiedy? Jeszcze jest droga 
w Polówce, która złożona jest dwutorowo, jako drugi wniosek w Rządowym Funduszu 
Rozwoju Dróg i także na kolejny nabór Polskiego Ładu, jeżeli chodzi o rozwój stref. Też 
czeka się na rozstrzygnięcie tych konkursów, także tych zadań drogowych będzie dużo.  
Starosta będzie się starał dążyć do jak najszybszego ogłoszenia przetargu na wszystkie 
zadania. W dniu dzisiejszym wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego, że ścieżka przy 
drodze Mostki – Kowal, ale na odcinku Telążna – Dębniaki jest na liście rezerwowej RPO, 
natomiast wszystkie zadania, które znalazły się na listach rezerwowych, które przeszły ocenę 
konkursową, mają być sfinansowane z nowego mechanizmu, tych oszczędności, które 
powstały w latach 2014-2020 i w 7 dni mają przekazać deklarację, czy jest się tym 
zainteresowanym. Oczywiście będzie się tym zainteresowanym i do tego przetargu będzie się 
przystępować. Jest ta ścieżka wpisana w WPF. Będzie jeden warunek, że żadnych wydatków 
nie można ponieść w roku 2023, czyli w roku jeszcze obowiązywania perspektywy, tylko 
mogą te wydatki rozpoczynać się roku 2024, ale środki będą z poprzedniej perspektywy.  
Dzisiaj został wskazany mechanizm w oficjalnym piśmie, także przetargi będą jak najszybciej 
ogłoszone.  Jest się obecnie w trakcie przetargu na hale w Chodczu. W ostatnim czasie, tak 
jak mówiła pani skarbnik, podpisano umowy o dofinansowanie dwóch hal lekkiej konstrukcji 
Chodecz i  Lubraniec – Marysin. Przyjęło się takie założenie, że ogłosi się najpierw jeden 
przetarg, zobaczy się jak się to kształtuje cenowo, jak to mniej więcej wygląda i po analizie 
tego pierwszego przetargu będzie się przystępować do przetargu na Lubraniec - Marysin. 
Opracowuje się trzy dokumentacje, one mają być opracowane do końca tego roku, które chce 
się z nowej polityki terytorialnej sfinansować, to jest budynek dydaktyczny, edukacyjny 
w Kowalu,  to jest termomodernizacja budynku szkoły w Lubrańcu – Marysinie i rozbudowa 
budynku E Powiatowego Centrum Zdrowia, o pomieszczenia i o zakup rezonansu. Te zadania 
starosta chciałby, aby w budżecie znalazły się. Być może pewnych zmian trzeba będzie 
dokonać w najbliższym czasie, bo jeżeli pojawią się pewne rozstrzygnięcia, to będzie 
konieczność zwołania sesji jeszcze do terminu 13 października, w związku z tym, że dopiero 
na początku października przekazane zostaną przez Ministerstwo Edukacji listy nauczycieli 
do nagród tych, które są przewidziane na jubileusz Komisji Edukacji Narodowej.  
Technicznie nie jest możliwe wprowadzenie teraz tych środków, bo dopiero listy przekazane 
przez ministerstwo pojawią się na początku października, a te środki trzeba będzie wypłacić 
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do 13 października.  Być może wtedy jeszcze będą występować zmiany, jeżeli chodzi 
o inwestycje. Te przetargi trzeba ogłosić jak najszybciej, bo na rynku budowlanym, 
szczególnie drogowym, tych środków w najbliższym czasie z różnych względów 
i wyborczych, i samorządowych, pojawi się sporo. Starosta jest zadowolony, że trafiły środki, 
już dzisiaj wprowadziło się na dodatki dla pracowników domów pomocy społecznej 
z wyrównaniem od kwietnia. Te dodatki to są to środki przekazane powiatom z rezerw 
ogólnej budżetu. Powiat włocławski nie musi do tych dodatków dokładać własnych środków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 
2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 15 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
3 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 - tekst jednolity stanowi załącznik nr 
27 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 21 września br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2023. Komisja jednogłośnie, siedmioma 
głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 
2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 16 
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 - tekst jednolity) stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu.  
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania:  
Za – 14 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
4 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 



 17

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 13 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
5 osób nie głosowało  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r.  w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z 
zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie 
zimowym 2023/2024 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie  podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przestąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Za – 14 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
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4 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi 
załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z 
zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie 
zimowym 2023/2024 2024 stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 15 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
3osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi 
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
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14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 15 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
3 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi 
załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z 
zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie 
zimowym 2023/2024 stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.  
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie 
zimowym 2023/2024. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2023/2024. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 września 2023 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 15 
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
3 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2023/2024 
stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2023/2024 stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu.  
 
16) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski poruszył dwie kwestie. Radny stwierdził, że bywa na większości 
imprez powiatowych i uważa, że są udane. Jedną rzecz należałoby skorygować, która nie 
podoba się radnemu.  Zapomina się o radnych, którzy dźwigali ten powiat, byli kolegami, 
i często jest taka krępująca sytuacja, że mając zaproszenie gościa honorowego i radny widzi   
kolegę, który gdzieś jest tam w oddali i tak widzi po prostu, że ma trochę żal i nawet padły 
pewne słowa. Sprawa dotyczy może kilku radnych,  kadencję czy dwie do tyłu, to może jest 
pięć osób, może sześć, pewno nie wszyscy by przyjechali, ale byłoby im miło. Ci ludzie 
odpowiadali za powiaty, uwiecznili się, można by było przy okazji i do nich takie zaproszenie 
wystosować, skoro kilkaset osób dostaje takie zaproszenia. Radny stwierdził, że 
Przewodniczący Rady też podpisuje te pisma i pan starosta, żeby wziął to pod uwagę. Sprawa 
druga dotyczy oświaty, nie jest to sprawa pilna, ale ważna i istotna. Może być to na następnej 
sesji, nawet sprawozdanie, punkt czy jakaś informacja. Dochodzą do radnego informacje,  że 
w powiatowych szkołach jest lepszy nabór. Nieoficjalnie wie, że i postęp w maturach, 
przecież to jest jednak wymiar ogólnopolski itd. Radny poprosił o podsumowanie minionego 
roku. Radny obawia się, że następny rok z uwagi na to, że jest jakieś załamanie 
demograficzne i w niektórych gminach, miasteczkach, zamiast dwóch klas ósmych są 
pojedyncze, co przełoży to się na nabór. Warto by się nad tym zastanowić, żeby nie 
roztrwonić tego, co udało się wszystkim przez lata zbudować, bo jednak mit włocławskich 
szkół prysł, młodzież też, z różnych względów trafia do szkół powiatowych. Powiat wymiera, 
miasto wymiera. Więcej ludzi umiera niż się rodzi. Jest fakt bezsporny, który się przełoży i na 
powiat i na miasto. Przez kadencję ubywa duże miasteczko powiatowe w powiecie. Jest 84 
tys. a było 90 tys.   
Starosta Włocławski powiedział, że przy wszystkich spotkaniach i uroczystościach przyjęło 
się zasadę, że zaprasza się obecnych radnych, zarówno z poziomu powiatu, gminy, sołtysów.  
Gdzieś trzeba byłoby znaleźć formułę, w którym miejscu się zatrzymać. Zawsze jest tak 
przyjmowane, natomiast, żeby wyjść naprzeciwko wnioskom pana radnego, co z resztą 
zostało ustalone,  rozpoczęły się obchody 25 lecia istnienia powiatów. Odbyły się już takie 
w Warszawie na poziomie województwa. Starosta rozmawiał ze swoimi współpracownikami, 
że warto by było na początku przyszłego roku, żeby zrobić spotkanie w gronie wszystkich 
radnych, wszystkich starostów, pewnie wszystkich wójtów i burmistrzów, którzy za tą  naszą 
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małą ojczyznę przez te 25 lat pracowali, aby wspólnie podziękować, przypomnieli się sobie. 
Niestety wszyscy starostowie nie będą, bo jeden starosta nie żyje. Z okazji 25 lecia istnienia 
samorządu warto przy takiej okazji się spotkać i tutaj na pewno ten wniosek pana radnego 
będzie wykonany, bo zostało to już wcześniej ustalone. Co do drugiego elementu 
wypowiedzi, to rzeczywiście nabór wygląda bardzo dobrze we wszystkich szkołach. Duży 
wpływ na to ma tak zwany efekt półtora rocznika. Tutaj pan radny mówi o tym słusznie, bo 
nie do końca demografia tylko zmiany, które były, że w jednym roczniku chyba „dwa 
roczniki poszły do sześciolatków” do pierwszej klasy i tutaj te nabory były lepsze. Te nabory 
są przyzwoite od kilku lat i będzie się o nie w przyszłości walczyć i tych uczniów w szkołach 
powiatowych jest dużo więcej, i co też przekłada się na wysokość subwencji. Starosta ma 
nadzieję, że te rzeczy, które w szkołach chce się zrobić, tj.: hale, remont Lubrańca – 
Marysina, budowa budynku dydaktyczno-edukacyjnego w Kowalu, pozwolą jeszcze lepiej 
o uczniów walczyć, bo za każdym uczniem w tym systemie idzie pieniądz. W tym systemie 
należy się odnaleźć. Co do demografii na szczęście powiat włocławski kurczy się wolniej niż 
cała Polska, ale też się kurczy i wszyscy to widzą. Praktycznie we wszystkich samorządach, 
poza pojedynczymi przypadkami w skali kraju, że ta ten tendencja jest odwrotna. Bardzo 
duży wpływ na zmianę ilości mieszkańców powiatu ostatnich latach miał spis powszechny, 
który realnie policzył osoby, które na terenie powiatu  są zameldowane, bo też powinna być 
dyskusja na temat zamieszkania, ale nie czas i nie miejsce na ten moment, że te kilka tysięcy 
osób ubyło. Było 86 tys. a teraz bodajże spadło do 82, 83 tys. Są powiaty, które kurczą się 
dużo szybciej. Należy robić wszystko, aby tę tendencję zatrzymać. Tego efekt w systemie 
szkolnictwa będzie widać w dłuższym, dłuższo falowym okresie, natomiast najbliższy rok 
będzie trudny ze względu na to, że dwa poprzednie na skutek reformy oświaty miały 
zwiększoną liczbę naboru, ale wspólnymi siłami o tego ucznia walczyć będzie się.  Co do 
szczegółowej analizy ona co roku jest przedstawiana pod obrady rady, komisji edukacji, po 30 
września, także to będzie zrobione w tym roku. Na pewno wszyscy radni, te liczby otrzymają 
i z tegorocznego naboru można się wspólnie cieszyć. Pojawia się kolejny problem w oświacie 
związany z brakiem rąk do pracy, bo teraz, kiedy są zwiększone liczby oddziałów,  
zwiększone liczby uczniów, to w dyskusjach z dyrektorami pojawiają się coraz większe 
problemy z zapewnieniem kadry edukacyjnej, pewnie mniejsze niż dużych miastach, ale już 
się pojawiają, szczególnie jeżeli chodzi o szkolnictwo zawodowe, ale z tymi problemami 
trzeba będzie się mierzyć. 
Radny Marek Jaskulski odniósł się do kwestii zapraszanych gości i powiedział, że skoro 
jest taka zasada, że na wesela, na imprezy, sięga się bardzo daleko, głęboko do poziomu 
sołtysa, potem radni, przewodniczący radny, gminy, wójtowie itd., to kilka osób, pełniących 
często przez wiele kadencji funkcje członków zarządu, członków prezydiów rady powinni 
być zapraszane. Radny w tej kwestii ma odrębne zdanie, w pozostałych kwestiach zgadza się.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jest to temat do dyskusji i sprawa zostanie 
przeanalizowana.  
 
17) Zamknięcie obrad LVIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 28 września 
2023 r. o godz. 14:15 zamkną LVIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

          Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

  
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………. 
2) Anita Sudomir – Ozdoba ………………….. 


